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(2019MM160) 
VERSLAG van de informatieve commissie Milieu en Mobiliteit van 16 oktober 2019 
 
Voorzitter:  
mw. A.C. Boelhouwer 
 
Aanwezig: 
A.J. Schaddelee (gedeputeerde), J.J. Bart (GroenLinks), P.D.M. Bauduin Msc (FvD), S.A. Berlijn 
(FvD),mw. M. de Boer (GroenLinks), ing. D.G. Boswijk (CDA), mw. F. Demir (DENK), H. van Déun (PVV), 
ing. L.C. van den Dikkenberg (SGP), A. Donker (SGP), mw. J.C.A.M. van Gilse BSAC (VVD), J.A. de 
Harder (ChristenUnie), mw. W.M.M. Hoek (50PLUS), mw. drs. J.P. d’Hondt (PvdA), drs. E.A. Kamp 
(D66), mw. N.A. Krijgsman (PvdA), drs. A. Mourik-Geluk (CDA), ing. D.A. Oude Wesselink 
(GroenLinks), mw. A.M. Poppe (SP), mw. H.J. Rikkoert MSc (ChristenUnie), A.G. van Schie (VVD), E. 
Strandstra LLB ( PvdD), drs. W.J. Ubaghs (PVV), mw. mr. S.F. van Ulzen (VVD), mw. L.E. Veen (D66)  
 
Van ambtelijke zijde aanwezig: 
dr. R.J. Poort (adjunct-griffier), W. Voorneman-Rikkers (verslag) 
 

 
1. OPENING 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  
 
1.1.  Vaststellen agenda 
Mevrouw Poppe deelt mede dat de SP de indiening van de SB Fexibel OV-plafond (agendapunt 2.4) 

intrekt. De SP heeft bij haar inbreng bij de Begrotingsbehandeling al aangegeven hoe zij dat ingezet 

wil zien en gedeputeerde Schaddelee heeft inmiddels laten weten goed te begrijpen wat de SP 

bedoelt. 

 

De voorzitter deelt mede dat dat de VVD de SB Actuele ontwikkeling 2e kwartaalrapportage 2019 

Werkend Tramvervoerssysteem UHL heeft ingetrokken. De VVD meent naar aanleiding van de 

informatiesessie voorlopig voldoende informatie te hebben gehad.  

 

1.2 Verslag informatieve commissie Milieu en Mobiliteit 11 september 2019 

Het verslag wordt conform vastgesteld. 

 

2.  OPGEWAARDEERDE STATENBRIEVEN EN INGEKOMEN BRIEVEN 

In verband me het feit dat zich voor de SB Vervoersplannen 202 Syntus en U OV een inspreker heeft 

aangemeld wordt op voorstel van de voorzitter besloten eerst agendapunt 2.3 aan de orde te stellen.  

 

2.3 SB Vervoersplannen 2020 Syntus en U OV 

De voorzitter geeft het woord aan de inspreker.  

 

De bijdrage van de heer Ende, Rover, is als bijlage bij het verslag gevoegd. Kortheidshalve zij 

verwezen naar de inhoud.  

 

De voorzitter stelt de commissie in de gelegenheid vragen te stellen aan de inspreker. 

 

De heer Oude Wesselink memoreert dat aangegeven wordt dat de bus naar Soesterberg een omweg 

maakt door Zeist. In de visie van spreker bestaan omwegen niet voor het OV, maar geïnformeerd 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/12:30/2019MM146-verslag-informatie-commissie-11-september-2019-inclusief-bijlagen.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/12:30/2019MM151-01-Statenbrief-vervoerplannen-2020-U-OV-en-Syntus.pdf
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wordt of Rover daarmee wil zeggen dat er geen vraag is naar bushaltes in Zeist voor deze concrete 

buslijn i.c. waarom het als nadelig wordt gezien dat de bus door heel Zeist gaat rijden.  

De heer Ende antwoordt dat Rover er niet voor pleit de bus niet door Zeist te laten rijden. Collegae 

consumentenorganisaties en Rover hebben in ROCOV verband onderbouwd geadviseerd een stukje 

van de huidige lijn 52 te laten voortbestaan. Rover meent dat daarvoor ruimte is, maar dit zou zijn 

snelle opvolger moeten aanvullen en enigszins moeten beconcurreren. 

 

Mevrouw Hoek informeert of Rover betrokken is geweest bij de diensteregeling die eerdaags ingaat.  

De heer Ende antwoordt dat Rover-deel uitmaakt van het ROCOV Utrecht. Dat is het wettelijk 

adviesorgaan dat de vervoerders en de provincie adviseert over OV-zaken. Het ROCOV wordt geacht 

namens de consumentenorganisaties te spreken. Het Vervoerplan wordt in concept toegestuurd; 

daarover kan advies worden uitgebracht. Op alle door de vervoerders ingediende plannen is een 

advies uitgebracht.   

Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van mevrouw Hoek bevestigt spreker dat lijn 120 

de stad Utrecht zal binnenkomen via de Cartesiusweg en de Vleutenseweg. Geadviseerd is deze lijn 

de stad binnen te laten komen via de Prins Bernhardlaan, Ondiep en Oudenoord met een halte in de 

St. Jacobstraat.  

 

Mevrouw d’Hondt memoreert dat in de voorbereiding adviezen zijn uitgebracht over het concept 

Vervoersplan. De PvdA heeft begrepen dat er naar aanleiding van alle adviezen een behoorlijk aantal 

aanpassingen is verwerkt. Geïnformeerd wordt of de inbreng van Rover is meegenomen.  

In de bijdrage noemt Rover drie concrete voorbeelden. Geïnformeerd wordt of dat de drie 

belangrijkste problemen zijn of een greep uit een hele lijst van maatregelen waarvoor Rover extra 

middelen zou willen hebben.     

De heer Ende antwoordt dat er wel meer problemen zijn aangedragen, ook door andere organisaties. 

Dit zijn voor Rover echter wel de drie belangrijkste punten. Hij streeft niet naar volledigheid temeer 

omdat hij niet namens alle consumentenorganisaties kan spreken.  

ROCOV is vergeleken met voorgaande jaren wat laat betrokken bij het Vervoersplan. Voor het 

definitieve Vervoersplan heeft ROCOV van vervoerders ontvangen op welke punten zij ROVOV 

tegemoetgekomen waren. Alles met wat met U-link te maken had bleek moeilijk veranderbaar.   

 

De heer Van Schie informeert hoe Rover het participatieproces en de uitkomst heeft ervaren.  

De heer Ende moet het antwoord daarop schuldig blijven omdat afgesproken is dat provincie, 

vervoerders en ROCOV het proces samen gaan evalueren; hij wil daarop niet vooruitlopen.  

 

De voorzitter bedankt de heer Ende voor zijn komst en inbreng. Vervolgens stelt zij dit onderwerp 

inhoudelijk aan de orde, waarbij wordt gememoreerd dat de SB is geagendeerd op verzoek van de 

PvdA.  

 

Mevrouw d’Hondt memoreert dat de PvdA vragen heeft gesteld over de bereikbaarheid van twee 

gezondheidscentra in de wijk Zuilen in Utrecht waarover de Wijkraad Utrecht Noord-West zich 

zorgen maakt. Inmiddels is een schriftelijk antwoord ontvangen. De PvdA begrijpt dat het autoluw 

maken van dit gebied tot gevolg heeft dat de bussen daar niet meer goed doorheen kunnen rijden en 

er o.a. daarom is gekozen voor een andere route. De PvdA heeft daarvoor begrip, maar het gevolg is 

wel dat mensen een stuk verder naar de bushalte moeten lopen hetgeen lastig kan zijn.  

Meer in het algemeen legt dit een iets breder probleem bloot nl. dat er m.n. wordt gekeken naar 

maatregelen waar de grootste groep mensen het meest baat bij heeft. Dat is vaak niet de veel 

kleinere groep mensen die geen andere mogelijkheid heeft dan het OV om zich mee te verplaatsen. 
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Daarom de suggestie van de PvdA om in te zetten op andere vormen van OV, zoals de buurtmobiel 

en de Regiotaxi maar eveneens op flex concepten zoals U-flex. Het verheugt de PvdA te hebben 

begrepen dat dit gebied onder U-flex gaat vallen. 

De PvdA informeert of iedereen dit systeem begrijpt en of er voldoende budget is voor communicatie 

en ondersteuning om deze kwetsbare groep mensen mee te nemen in een verandering van hun 

mobiliteit. 

 

Gedeputeerde Schaddelee memoreert dat de PvdA m.n. de situatie bij twee gezondheidscentra 

aankaart. Hij hecht eraan het beeld, dat in beide gevallen verder moet worden gelopen enigszins te 

corrigeren. Dat is bij gezondheidscentrum De Brug nl niet het geval. Die blijven bediend met een U-

flexhalte nagenoeg voor de deur en aanvullend nog een andere halte op 320 m afstand (lijn 3).  

Gezondheidscentrum De Dame had een halte op 250 m die nu naar 350 m gaat. Die mensen moeten 

derhalve inderdaad iets langer lopen maar er is wel sprake van een overstap minder op bepaalde 

routes. Het College heeft echter wel begrip voor hetgeen de PvdA naar voren brengt en zegt m.n. ten 

aanzien van het laatste punt toe dit te zullen meenemen. Qbuzz is verantwoordelijk voor goede 

communicatie rond de nieuwe dienstregeling.  

 

De heer Mourik-Geluk memoreert dat het CDA altijd aandacht heeft gevraagd voor Vijfheerenlanden 

en de verbetering van buslijnen. Het CDA constateert concrete verbeteringen die ook goed met 

partijen zijn besproken, waarvoor waardering wordt uitgesproken.  

 

Mevrouw Hoek vestigt te aandacht op lijn 5 (wordt lijn 12) waarvan aangegeven wordt dat het niet 

zeker is dat deze lijn ook op lange termijn nog door de Zandweg-Oostwaard blijf rijden. Lijn 120 komt 

niet meer in het centrum, ook niet meer in het centrum van Maarssen. Daardoor is sprake van een 

verlies van klandizie. 50PLUS vindt dit een enorme verslechtering ten opzichte van hetgeen er was.  

 

De heer Van Schie spreekt namens de VVD zijn waardering uit voor het U-link concept en de 

uitwerking daarvan.  

De VVD hoopt echter dat er in een volgend Vervoersplan opnieuw aandacht komt voor een nog 

betere aansluiting met buurprovincies zoals Gelderland.  

 

Gedeputeerde Schaddelee zal de waarderende woorden overbrengen aan de ambtelijke organisatie. 

Er is hard aan gewerkt. Er zijn 2500 reacties ontvangen die alle vroegen om een goede, eerlijke 

afweging; een behoorlijk aantal opmerkingen kon worden verwerkt.  

Tegen die achtergrond is spreker enigszins teleurgesteld over de bijdrage van Rover mede gezien het 

feit dat het ROCOV, waarvan Rover onderdeel uitmaakt, nauw betrokken is geweest. Het ROCOV was 

tevreden over het verloop van het proces en de aanpassingen die nog konden worden aangebracht. 

In de bijdrage van Rover worden overigens drie voorbeelden genoemd die niet geheel kloppen en op 

sommige onderdelen zelfs helemaal niet. De lijnen 34, 71 en 72 zijn genoemd. Dat wordt een U-

linklijn waarbij bussen met een veel hogere frequentie op dezelfde lijn blijven rijden. Lijn 120 naar 

Utrecht Centraal blijft even snel rijden maar sluit aan op nieuwe ontwikkelgebieden. Voor 

Soesterberg geldt inderdaad een iets langere bediening, maar daardoor kunnen wel meer wijken 

worden meegenomen. Bovendien is er in de avonden een langere bediening richting Amersfoort. Het 

zijn weliswaar veranderingen, maar niet iedere verandering is een verslechtering. Spreker durft zelfs 

te verdedigen dat de drie genoemde veranderingen een verbetering zijn.  

Lijn 12 blijft een halfuurdienst die het centrum van Maarssen blijft aandoen en aanvullend krijgt het 

centrum van Maarssen een verbinding via U-flex. 

Er wordt nu in zijn visie te snel gesuggereerd dat sprake is van een verslechtering/verschaling. Hij 



4 
 

stelt voor de ervaringen na een half jaar te peilen. Syntus en Qbuzz zijn er niet op uit om mensen de 

bus uit te jagen. Zij hebben er belang bij om meer mensen in de bus te krijgen. Daarop passen zij hun 

dienstregeling iedere keer aan.  

Een betere aansluiting met de buurprovincies is een aandachtspunt dat altijd wordt meegenomen. 

Spreker zegt toe hiervoor nogmaals extra aandacht te zullen vragen voor het komende jaar.  

 

Mevrouw Hoek benadrukt nogmaals dat in de SB staat dat het niet zeker is of de huidige buslijn 5 

(wordt 12) ook op de langere termijn door Zandweg-Oostwaard blijft rijden. Er volgt een 

heroverweging voor 2021. Tot dan blijft Zandweg-Oostwaard in onzekerheid verkeren. 

Als de klandizie terugloopt vreest 50PLUS dat deze lijn verdwijnt. 

Gedeputeerde Schaddelee geeft aan dat een heroverweging nog geen schrappen betekent. In 2020 

blijft deze lijn rijden. Het is echter wel een kwestie van vraag en aanbod. Nu de waarschuwing van 

een heroverweging wordt afgegeven, is het zaak dat er genoeg reizigers van die lijn gebruik maken 

het komende jaar.  

 

De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.        

 

2.1 Memo Chroom 6 in conservering tramserie SIG 

De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de ChristenUnie en de 

VVD. 

 

De heer De Harder geeft aan dat de ChristenUnie vreest dat dit een juridisch steekspel rondom 

aansprakelijkheid zal worden, terwijl het vooral zou moeten gaan over het menselijke aspect. 

Geïnformeerd wordt of het lukt om alle betrokken medewerkers zo snel mogelijk goed te informeren 

en te begeleiden.  

 

Mevrouw Van Gilse merkt op dat de VVD zich eveneens zorgen maakt om de situatie. Er is veel 

onrust bij de medewerkers. Namens de VVD stelt spreekster de volgende vragen: 

- waar begint en eindigt de verantwoordelijkheid van de provincie; 

- is het College bereid in gesprek te gaan met de medewerkers om de onrust weg te nemen; 

- is uit te sluiten dat er werkzaamheden zijn uitgevoerd waar sprake is geweest van blootstelling aan 

chroom6? 

De VVD is van mening dat als de provincie een verantwoordelijkheid heeft zij ook een actieve rol 

moet spelen bij de oplossing.   

 

Gedeputeerde Schaddelee geeft aan dat deze situatie het College eveneens zeer bezighoudt. Er zit 

een heel ingewikkeld juridisch verhaal achter, maar de eerste zorg dient uit te gaan naar de 

medewerkers die daar de afgelopen jaren hebben gewerkt, bezorgd zijn en zich soms een beetje in 

de steek gelaten voelen. Spreker deelt mede dat de provincie zich hierbij sterk betrokken voelt en 

m.n. bij de gezondheid van de medewerkers. 

Dat gezegd hebbende brengt hem op de vraag hoe het precies zit met wie, waar, wanneer, wat doet.  

Zijn eerste vraag intern is geweest wanneer de bijeenkomsten zouden plaatsvinden waarin 

medewerkers zouden worden geïnformeerd omdat hij daarbij wilde zijn. In verband met de 

verantwoordelijkheid is echter de keuze gemaakt daarbij als provincie niet aanwezig te zijn.  

De provincie is eigenaar van de tramstellen, maar is niet de werkgever van de medewerkers die de 

onderhoudswerkzaamheden hebben uitgevoerd.; dat is Stadler. 

De samenwerking tussen Stadler en de provincie om de zorg voor deze medewerkers accuraat op te 

pakken is niet vanaf het begin vlekkeloos verlopen; inmiddels is dat goed op orde.   

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/13:00/2019MM147-memo-chroom-6-in-conservering-SIG-versie-def.pdf
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Stadler is als werkgever verantwoordelijk voor zaken als een RI&E en een V&G plan, die de veiligheid 

op de werkvloer dienen te waarborgen.  

De provincie heeft daarin als opdrachtgever zijn eigen verantwoordelijkheid nl. erop toezien dat die 

plannen er zijn en kloppen; daarnaast heeft de provincie een informatieplicht. Vanaf het moment dat 

de provincie vermoedde dat chroom6 in de oude treinstellen zat, is actief opgetreden door een 

onderzoek in te stellen en de werkzaamheden stil te leggen totdat duidelijkheid bestond over de 

situatie.  

Alhoewel alle verplichte voorzorgsmaatregelen zijn getroffen, kan niet worden uitgesloten dat er 

werkzaamheden hebben plaatsgevonden waar sprake is geweest van blootstelling aan chroom6. 

Getracht wordt zo goed mogelijk in beeld te krijgen wat de effecten daarvan zijn geweest op de 

medewerkers. Lastig in deze is is dat de remise, waarin de werkzaamheden zijn uitgevoerd, inmiddels 

is gesloopt. Er kunnen derhalve niet meer onder exact dezelfde omstandigheden metingen worden 

verricht; daarom is in een simulatieomgeving gemeten.  

Desgevraagd door mevrouw Van Gilse antwoordt spreker dat niet is uit te sluiten dat er op het 

moment dat de stoffen vrijkwamen geen provinciale medewerkers in de remise zijn geweest.  

 

De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.     

 

3. INFORMATIEVE STATENBRIEVEN EN INGEKOMEN BRIEVEN 

3.1 SB Verlenging subsidie voor 10 energiezuinige woningen in de Gemeente Utrecht. 

 

3.2 SDB Bestuursovereenkomst gemeente Bunnik aanleg vrijliggend fietspad langs N410 nabij ’t 

Burgje. 

 

3.4 SB Ondertekening Mobiliteitsconvenant Regio FoodValley 

 

3.6 Memo zichtbare energie provinciale website 

 

4. SLUITING 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankszegging voor ieders komst en inbreng.  

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/13:00/2019MM148-SB-Subsidie-voor-NOM-woningen-Kanaleneiland.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/13:00/2019MM149-SB-overeenkomst-met-gemeente-Bunnik-inzake-aanleg-vrijliggend-fietspad-het-Burgje.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/13:00/2019MM149-SB-overeenkomst-met-gemeente-Bunnik-inzake-aanleg-vrijliggend-fietspad-het-Burgje.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/12:30/2019MM152-01-SB-ondertekening-Mobiliteitsconvenant-Regio-Foodvalley.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Informatieve-commissie-Milieu-en-Mobiliteit/2019/16-oktober/12:30/2019MM162-memo-gedeputeerde-Van-Essen-vindbaarheid-energie-op-provinciale-website.pdf

